
1 
 

Protokół Nr II/2018 
z XXXVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 
 

 Sesja odbyła się w dniu 9 lutego 2018 roku, w sali obrad Urzędu Gminy w Mszanowie. 
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski o godzinie 9:00 otworzył obrady XXXVIII Sesji 
Rady Gminy. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 9 radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum odpowiednie do podejmowania 
prawomocnych uchwal.     
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Anna 
Dymowska, Przemysław Kotewicz, Karol Jakubowski, Andrzej Pieńczewski, Grzegorz Turulski. O 
godz. 12:30 na obrady przybyła radna Halina Sieńska.  
Sesja trwała do godziny 14:10.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- Komendant Powiatowy Policji w Nowym Mieście Lubawskim Jacek Drozdowski 
- Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim Jacek Auda 
- Z-ca Wójta Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- radni Powiatu Nowomiejskiego Barbara Grzywacz i Marcin Buliński 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach Hanna 
Błaszkowska oraz nauczyciel z tej szkoły Henryk Zagórski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2  
- członkowie Rady Sołeckiej w Gwiździnach  
Wykaz osób zaproszonych stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXVI i XXXVII  Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z działalności za rok 
2017.         

8. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji z działalności za rok 2017. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania  tytułu „Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia współpracy między Gminą Nowe Miasto Lubawskie, a 

miastem Sowietsk w Rosji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zabytkami Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na lata 2018-2021. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018 – 2034. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na rok 2018. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego  prowadzonych  
przez osoby prawne inne niż  Gmina Nowe Miasto Lubawskie  lub przez osoby fizyczne oraz 
w sprawie trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz 
terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Nowe Miasto Lubawskie na lata 
2018 – 2021. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Bratianie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
18. Informacja Wójta Gminy sporządzona na podstawie art. 37 ust. 8 ustawy z dnia 27 marca 

2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1073 z 
późn. zm.) w sprawie zgłoszonych żądań z tytułu odszkodowań wskutek obniżenia wartości 
nieruchomości oraz naliczonych na 2017 r. opłat planistycznych z tytułu wzrostu wartości 
nieruchomości. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu na 
realizację zadania "Przebudowa drogi powiatowej Nr 1244N Skarlin - Lekarty - Nowy Dwór". 

20. Odpowiedzi na zapytania i wnioski 
21. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował wykreślenie dotychczasowego punktu 11- Podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
na lata 2018-2021 z perspektywą na lata  2022-2025 r., ze względu na brak opinii o Programie z 
właściwego organu. 
Przewodniczący zgłosił również dodatkowy projekt uchwały jako punkt 19 - w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu na realizację zadania "Przebudowa drogi 
powiatowej Nr 1244N Skarlin - Lekarty - Nowy Dwór". 
Dotychczasowe punkty 19 i 20 będą jako 20 i 21. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad.  
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad 
Sekretarzem obrad XXXVIII Sesji został radny Krzysztof Dembiński. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXXVI i XXXVII Sesji. 
Ze względu na nieobecność radnej Haliny Sieńskiej sekretarza obrad XXXVII sesji w dniu 9 
stycznia 2018r.,  Rada nie przyjmowała protokołu z tej sesji. 
 
Sekretarz XXXVI Sesji radny Marek Miecznikowski poinformował, że zapoznał się z protokołem. 
Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XXXVI Sesji Rady Gminy w dniu 28 
grudnia 2017r.  
W głosowaniu brało udział 9 radnych. 
  
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od dnia 28 
grudnia 2017 r. do 8 lutego 2018 r. 
29.12.2017 
- Pan Wójt wziął udział w Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko – Iławskiego „Czyste 
Środowisko”. 
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2.01.2018 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas spotkania dotyczącego projektu 
podłączenia szkół do Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w ramach programu Operacyjnego Polska 
Cyfrowa. 
3.01.2018 
- Pan Wójt wziął udział w uroczystym przekazaniu samochodu Policji. 
- Spotkał się z przedstawicielką portalu Nowe Miasto dla Was. 
4.01.2018 
- Spotkał się z Wójtem Gminy Biskupiec w sprawie przekazania odcinka drogi Lekarty-Jamielnik. 
5.01.2018 
- Spotkał się z mieszkańcami Gwiździn i Tyliczek w sprawie jeziora Tylickiego Dolnego (in. 
Fabrycznego) aktualnie będącego w zarządzie Polskiego Związku Wędkarskiego. 
- Jako gospodarz wziął udział w Konferencji Noworocznej, na której dokonano posumowania 
działalności gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2017r.. 
- Sekretarz gminy reprezentowała Wójta podczas spotkania Noworocznego gminy miejskiej Nowe 
Miasto Lubawskie i Powiatu Nowomiejskiego. 
7.01.2018 
- Pan Wójt wziął udział w zebraniu sprawozdawczym Zarządu Koła nr 35 Polskiego Związku 
Wędkarskiego. 
8.01.2018 
- W obecności Kierownika Referatu Drogownictwa spotkał się z Wójtem Gminy Dubeninki w celu 
omówienia możliwości pozyskania partnera rosyjskiego do realizacji projektu w ramach Programu 
Transgranicznego Polska-Rosja. 
9.01.2018 
- Pan Wójt wziął udział sesji Rady Gminy. 
10.01.2018 
- Pan Wójt podpisał umowę z Przedsiębiorstwem Drogowo Budowlanym z Brodnicy na budowę 
ścieżki rowerowej na odcinku Bratian-Radomno. 
- Podpisał umowę z wykonawcą termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Skarlinie. 
W dniach 12-19.01.2018 Pan Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
12.01.2018 
- Sekretarz gminy reprezentowała Wójta podczas Spotkania Noworocznego Gminy Iława. 
15.01.2018 
- Sekretarz gminy reprezentowała Wójta podczas Konferencji Noworocznej Gminy Lubawa. 
21.01.2018 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas obchodów Dnia Babci i Dziadka w 
Gwiździnach. 
22.01.2018 
- Pan Wójt wziął udział w odprawie podsumowującej pracę nowomiejskich policjantów w 2017 
roku. 
23.01.2018 
- Wziął udział w rozprawie prowadzonej przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Olsztynie.  
- Spotkał się z przedstawicielami miasta Sowietsk z Obwodu Kaliningradzkiego. 
24.01.2018 
- Kontynuowano spotkanie z przedstawicielami miasta Sowietsk w celu omówienia wspólnej 
realizacji projektu i wynegocjowania warunków współpracy w ramach Programu Transgranicznego 
Polska - Rosja. 
- Pan Wójt wziął udział w Toaście Noworocznym Gminy Biskupiec. 
26.01.2018 
- Spotkał z osobą zainteresowaną prowadzeniem przedszkola w Jamielniku. 
- Podpisał umowę dotyczącą konserwacji oświetlenia ulicznego. 
- Spotkał się z zarządem Kółka Rolniczego w Skarlinie w sprawie przejęcia działki w celu realizacji 
inwestycji drogowej. 
27.01.2018 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas spotkania noworocznego 
zorganizowanego przez Radę Sołecką oraz organizacje pozarządowe działające w Skarlinie. 
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29.01.2018 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w celu zapoznania się ze 
zmianą warunków finansowych zadań inwestycyjnych na drodze nr 538.  
- Wziął udział w zorganizowanym przez mieszkańców w oficjalnym otwarciu ulicy Kasztanowej w 
Jamielniku. 
30.01.2018 
- Spotkałem się z Panem Zbigniewem Ziejewskim w sprawach dotyczących dróg . 
- Spotkał się z Dyrektorem Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Olsztynie w celu omówienia 
możliwości pozyskania środków na kolejne inwestycje. 
31.01.2018 
- Spotkał się z przedstawicielem Biura Poselskiego PiS. 
1.02.2018 
- Pan Wójt podpisał umowę z wykonawcą przebudowy dróg gminnych w Gwiździnach. 
- Uczestniczył w posiedzeniu kapituły, która rozpatrzyła wniosek w sprawie przyznania tytułu 
„Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie” księdzu Kazimierzowi Wróblewskiemu z 
Gwiździn. 
- Pan Wójt wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
3.02.2018 
- Winszował z okazji 90-tych urodzin mieszkance Nowego Dworu Bratiańskiego. 
5.02.2018 
- Podpisał umowę z wykonawcą ulicy Welskiej w Bratianie. 
- Spotkał się z przedstawicielką Gazety Pomorskiej. 
7.02.2018 
- Spotkał się z Prezesem Zakładu Usług Komunalnych sp. z o.o. w Mszanowie. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Centrum Bezpieczeństwa Informacji. 
8.02.2018 
- Pan Wójt wziął udział w odprawie służbowej, podsumowującej działalność Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim. 
 
W zakresie bieżącej działalności wójt i urzędnicy podejmowali następujące działania: 
 W okresie od 28 grudnia 2017 r.  do 7 lutego br. wykonano następujące prace związane z 
drogami: 
- utwardzono kruszywem drogi gminne Gryźliny – Studa, Bratian – Pustki oraz w Nawrze i 
Skarlinie (łącznie 520 ton), 
- wycięto zakrzaczenia przy drogach gminnych, 
- odśnieżano parkingi i chodniki przy Urzędzie Gminy oraz ścieżkę pieszo – rowerową, 
- przeprowadzono prace porządkowe w kotłowni w Jamielniku oraz w szkole w Skarlinie. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- prowadzenie obsługi bankowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie i podległych jednostek, 
- dostawę pelletu do kotłowni w Świetlicy Wiejskiej w Mszanowie, 
-sporządzanie projektów decyzji z zakresu planowania przestrzennego  w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie. 

Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- kompleksową termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej w Skarlinie, 
- budowę ścieżki rowerowej Bratian-Iława – Etap I Bratian-Radomno, 
- ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności Zamawiającego i jego jednostek organizacyjnych, 
- przebudowę dróg w Gwiździnach, 
- przebudowę ulic osiedlowych w Bratianie – ul. Welska, 
- budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Bagno – przetarg unieważniono, 
- przebudowę remizy strażackiej w miejscowości Chrośle – przetarg unieważniono. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec stycznia br. było 266 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 170 kobiet), czyli o 28 osób więcej niż według stanu 
na koniec grudnia 2017 r. 
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W dniu 26 stycznia br. został złożony do Urzędu Marszałkowskiego wniosek o dofinansowanie 
inwestycji pn. "Przebudowa drogi gminnej Tylice-PGR Tylice, dojazdowej do gruntów rolnych we 
wsi Tylice, na odcinku o długości 270 m - Etap IV". Wnioskowana kwota dofinansowania: 90 tys. 
zł.  

W dniu 1 lutego br. Urząd Marszałkowski zatwierdził wniosek o płatność końcową w ramach 
projektu pn. "Zastosowanie odnawialnych źródeł energii poprzez kompleksową modernizację 
systemu grzewczego w Szkole Podstawowej w Gwiździnach". Kwota zatwierdzona do wypłaty 
wynosi 302 270,45 zł. Dofinansowanie stanowi 85% całkowitych kosztów projektu. 

W terminie od 1 lutego do 28 lutego br. w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
przyjmowane są wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, 
wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

Do 9.03.2018 r. trwa nabór wniosków na dofinansowanie utylizacji wyrobów zawierających 
azbest. 

W dniu 9 marca br. o godz. 12:00,  tak jak w roku ubiegłym, Marszałek Województwa 
organizuje spotkanie z okazji Samorządowego Dnia Sołtysa, w Expo Mazury w Ostródzie.  
Wszyscy sołtysi zostali zgłoszeni. Serdecznie zapraszam do wzięcia udziału w tym wydarzeniu. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 28 grudnia do 9 lutego 2018r.     
W dniu 28 grudnia 2017 roku wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok oraz 
zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok 
-w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji okresowej sprzętu materiałów i wyposażenia  Obrony 
Cywilnej, 
W dniu 29 grudnia 2017 roku wydano następujące zarządzenia: 
- W sprawie ustalenia stawki bazowej czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej lokali mieszkalnych 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
-  W sprawie ustalenia instrukcji sporządzania, obiegu i kontroli dokumentów finansowo-
księgowych w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie , 
- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości w Urzędzie Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie  
- W sprawie zmiany budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok, 
- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2017 rok, 
-  w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Wyposażenie 
pracowni i sal dydaktycznych w pięciu szkołach podstawowych gminy Nowe Miasto Lubawskie 
w nowoczesny sprzęt i materiały dydaktyczne” dofinansowanego ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Warmia – Mazury na lata 2014- 2020, 
- w sprawie zasad prowadzenia wspólnej obsługi finansowej jednostek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie, 
- w sprawie upoważnienia kierowników jednostek organizacyjnych gminy do zaciągania 
zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest 
niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok budżetowy, 
W dniu 2 stycznia 2018 roku wydano zarządzenie w sprawie wprowadzenia „Regulaminu 
udzielania w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie zamówień publicznych o wartości 
nieprzekraczającej kwoty wskazanej w art. 4 pkt 8 ustawy – Prawo zamówień publicznych”, 
W dniu 3 stycznia wydano zarządzenie w  sprawie dodatkowych dni wolnych od pracy w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2018r. 
W dniu 4 stycznia wydani następujące zarządzenia: 
- w sprawie otwartego konkursu ofert na wykonanie w 2018 roku zadań publicznych przez 
organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, 
- w sprawie upoważnienia do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, 
W dniu 5 stycznia wydano następujące zarządzenia: 
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- w sprawie przyjęcia planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok oraz 
przyjęcia planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2018 rok, 
- w sprawie ustalenia podstawy obliczenia dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznej 
szkoły podstawowej , niepublicznego oddziału przedszkolnego i niepublicznego zespołu 
wychowania przedszkolnego, 
W dniu 9 stycznia wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie realizacji zadań z zakresu bezpieczeństwa  i zarządzania kryzysowego oraz obrony 
cywilnej na terenie  Gminy  Nowe Miasto Lubawskie w   2018 roku, 
- W sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok, 
W dniu 23 stycznia wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie zasad przydziału środków ochrony indywidualnej, odzieży i obuwia roboczego oraz 
ekwiwalentu pieniężnego za używanie własnej odzieży i obuwia roboczego i ekwiwalentu 
pieniężnego  za pranie odzieży roboczej dla  pracowników Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
-  w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2018 rok, 
-  w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2018 rok, 
W dniu 29 stycznia wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie wprowadzenia „Regulaminu udzielania w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
zamówień publicznych o wartości nieprzekraczającej kwoty wskazanej w art. 4 pkt 8 ustawy – 
Prawo zamówień publicznych”, 
- w sprawie powołania komisji konkursowej do opiniowania ofert na realizację zadań publicznych 
oraz wskazania osób dokonujących oceny formalnej ofert, 
W dniu 31 stycznia wydano zarządzenie  w sprawie ustalenia terminów przeprowadzenia 
postępowania rekrutacyjnego i postępowania uzupełniającego, w tym terminy składania 
dokumentów, na rok szkolny 2018/2019 do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych 
w publicznych szkołach podstawowych, publicznych innych  form wychowania przedszkolnego i  
klas pierwszych publicznych szkół podstawowych, dla których Gmina Nowe Miasto Lubawskie  
jest organem prowadzącym. 
W dniu 1 lutego wydano następujące zarządzenia: 
- w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. nr 44/5 obręb Skarlin), 
- w sprawie sprzedaży mieszkalnej nieruchomości lokalowej nr 20/6, położonej w obrębie 
geodezyjnym Bagno, w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy, 
- W sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. Nr 399/3 obręb Skarlin), 
- W sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. Nr 399/2 obręb Skarlin), 
 - W sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości (dz. Nr 273/1 obręb Pacółtowo), 
W dniu 5 lutego wydano 5 zarządzeń w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej oraz pracowników tegoż Ośrodka do wydawania zaświadczeń, a także do 
poświadczania za zgodność z oryginałem odpisów dokumentów. 
W dniu 7 lutego wydano zarządzenie w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej do prowadzenia postępowań w sprawach świadczenia wychowawczego i do 
wydawania w tych sprawach decyzji, 
- oraz 4 zarządzenia w sprawie upoważnienia pracowników tegoż Ośrodka do prowadzenia 
postępowań w sprawach świadczenia wychowawczego. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Radna Barbara Giziewska podziękowała Powiatowi Nowomiejskiego za to, że walczyło o 
dofinansowanie na budowę drogi powiatowej Nowy Dwór -  Skarlin. Od pierwszego 
rozstrzygnięcia Powiat złożył odwołanie, które zostało uwzględnione i droga będzie budowana. 
Radna wnioskowała, aby destrukt uzyskany po zdjęciu obecnej warstwy asfaltu przeznaczyć na 
remont dróg gminnych w Lekartach. 
 
Radny Powiatu Marcin Buliński odpowiedział, że nie będzie zbierana warstwa asfaltu z tej drogi.  
 
Radna Barbara Giziewska zgłosiła wniosek o remont drogi w kierunku Biskupca. Zapytała również 
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czy są jakieś informacje w sprawie dofinansowania modernizacji drogi Lekarty – Jamielnik. 
 
Sołtys wsi Gwiździny Ireneusz Dąbrowski zgłosił, że 2 lampy nie świecą, przy kościele i przy Pani 
Grochowalskiej.  Sołtys zgłosił również Komendantowi Policji, że podczas dyskoteki niszczone są 
znaki drogowe we wsi. Po incydencie zostały naprawione, ale niestety za 2 tygodnie znowu 
zostały zniszczone. Może potrzebny byłby patrol policji. Nawet z jednej posesji została zdjęta 
brama. 
 
Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o wykonanie przejścia dla pieszych na drodze krajowej w 
okolicach ulic Długiej i Grunwaldzkiej oraz w miarę jak pozwolą warunki atmosferyczne remont ul. 
Polnej i Zatorze. Ich stan jest bardzo zły. Nie można przejechać. 
 
Radny Mirosław Dajos prosił o zwrócenie większej uwagi na drogę na Studzie. Jest to specyficzne 
i trudne miejsce w Jamielniku. Wody gruntowe z okolic i wszystkie możliwe linie melioracyjne 
schodzą się tam na odcinku między dwoma posesjami w tej dolinie. Dodatkowo właściwie tam nie 
ma odwodnienia. Jest np. górka i tam najbardziej wszystko rozjeżdża się, ponieważ woda jest źle 
odprowadzana. Na odcinku przed jedną posesją tworzy się „rzeka”. Woda płynie środkiem drogi, 
rozmywa ją i powoduje, że zwiększa się grząskość. Obecnie są głębokie koleiny i można 
samochód uszkodzić. Zdaję sobie sprawę, że to nie jest najważniejsza droga, ale może chociaż 
zmniejszyć poziom tej uciążliwości. Tą drogą jeżdżą ciężkie samochody obsługujące duże 
gospodarstwo.  
 
Sołtys z Jamielnika Barbara Wolff przychyliła się do słów radnego Dajosa. W poniedziałek na tej 
drodze uszkodził się samochód i jest problem.  Apelowała o większy dozór na drogach podczas 
remontów. Zgłosiła, że 2 lampy nie świecą przy szkole i przy plebanii. Prosiła o naprawę pleksi na 
barierkach przy wiadukcie.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – droga Gryźliny-Lekarty była naprawiana, ale znowu 
robi się problem z przejazdem. Jest jeszcze droga, co prawda do jednego gospodarstwa, ale 
właściciel też ma problem z wyjazdem z własnego domu i prosiła o naprawę. 
 
Sołtys wsi Bratian Roman Sienkowski sugerował, aby zwrócić uwagę Zakładowi Usług 
Komunalnych. Ich równiarka zbiera z drogi wszystko na równo. Na środku tworzą się kałuże i 
woda nie może spłynąć. Tworzą się burty i pracownik powinien łopatą przekopać je, aby woda 
mogła spłynąć.  
 
Sołtys wsi Radomno Paulina Ewertowska wnioskowała o naprawę drogi nad jeziorem. Nie można 
przejechać. Teraz po zamarznięciu są koleiny.  
 
Sołtys Ireneusz Dąbrowski – na poboczu drogi do Tylic jest materiał, który można by rozsypać na 
tę drogę. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – temat równiarki jest poruszany po każdej naprawie 
dróg. Równając w ten sposób drogę jest więcej szkody niż pożytku. Prosimy, aby były wykonane 
odwodnienia, aby równiarka zbierała z boków, a nie wyrzucała na boki.  
  
Radny Mirosław Dajos – na Studzie kilka lat temu na wniosek jednego z tamtejszych 
mieszkańców gmina wykonała inwestycję polegającą na udrożnieniu opływu do jeziora Studa. 
Rozwiązało to problem do czasu intensywnych opadów. Obecnie jedna z posesji jest jakby na 
półwyspie. Ten przepust nie nadąża odbierać wody, a odbiera wodę z okolicznych drenów w 
promieniu 1,5 do 2 km. Podczas gwałtownych opadów poziom wody w tej dolinie się podnosi i 
jednocześnie podsiąka droga. Najpierw trzeba rozpocząć naprawę od osuszenia. 
 
Sołtys wsi Gryźliny Edward Namsołek wnioskował o powiadamianie sołtysów o pracach 
naprawczych na drogach.  
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Ad 7 
Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z działalności za rok 2017.         
 
Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Pan Komendant Jacek Auda. 
W sprawozdaniu przedstawił strukturę kadrową, statystykę zdarzeń, miejscowe zagrożenia, 
wyposażenie w sprzęt pożarniczy sprzęt przekazany z Komendy Wojewódzkiej PSP  oraz nowe 
pojazdy samochodowe. Mówił także o dotacjach w 2017 roku również od samorządów, za co 
podziękował. Poinformował również o jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie 
gminy. 
 
Przewodniczący  Rady zapytał kto koordynuje zgłoszeniami na numer 112. Zdarzają się pomyłki, 
że służby wysyłane są nie do tej miejscowości, chociaż o tej samej nazwie. Apelował o 
umieszczanie numerów posesji w widocznych miejscach, co ułatwi dotarcie. 
 
Komendant odpowiedział, że zgłoszenia trafiają do Olsztyna i stamtąd są kierowane do 
właściwych jednostek. Takie pomyłki bardzo rzadko zdarzają się. Cały czas funkcjonują 
dotychczasowe numery alarmowe. 
 
Ad 8 
Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji z działalności za rok 2017. 
 
Sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej przedstawił Pan Komendant Jacek Drozdowski.  
W sprawozdaniu mówił o strukturze kadrowej, czasie reakcji na zdarzenia, bezpieczeństwie w 
ruchu drogowym, Krajowej Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa. Zachęcał do korzystania z niej. 
Podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za wsparcie finansowe.  
 
Pan Komendant apelował do sołtysów o zwrócenie uwagi na właściwe i widoczne oznaczenie 
posesji, co dla policjantów jadących na interwencję jest bardzo ważne. Brak tych oznaczeń jest 
wykroczeniem. 

Pan Komendant odpowiedział sołtysowi wsi Gwiździny w sprawie patroli podczas dyskotek w 
Gwiździnach, że specjalny patrol pełni służbę z soboty na niedzielę w okolicach dyskoteki. Policja 
będzie starała się reagować na sytuacje ze znakami drogowymi.  

Radny Krzysztof Dembiński mówił o nieczytelnych tablicach z nazwami ulic, co uniemożliwia 
dotarcie pod wskazany adres.  

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  W trakcie przerwy obrady opuścił 1 radny. 

Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania  tytułu „Zasłużony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek mieszkańców wsi Gwiździny podpisany przez 
115 osób pozytywnie zaopiniowały wszystkie komisje Rady Gminy. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Ks K.Wróblewskiego w Gwiździnach Hanna Błaszkowska 
podziękowała za przychylność. Mówiła, że mieszkańcy wystąpili z wnioskiem na zebraniu 
wiejskim jesienią 2017 roku. Złożyli wniosek z uzasadnieniem na ręce Pana Wójta o nadanie 
pośmiertnie patronowi naszej szkoły ks. Kazimierzowi Wróblewskiemu tytułu „Zasłużony dla 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie”. Przypomniała, że 4 marca 2000 roku nadano szkole imię 
księdza Kazimierza Wróblewskiego kapłana, który z naszą wsią był związany przez 28 lat. Ksiądz, 
który zasłużył się dla rozwoju wsi i gminy tym, że oprócz posługi kapłańskiej, w okresie trudnym 
PRL, udzielał sakramentów tym, którzy nie mogli tego uczynić legalnie. Była to niełatwa rola. 
Jednocześnie bardzo przyczynił się dla szkoły, zwłaszcza w dziedzinie sportu. Był też 
wychowawcą i propagatorem sportu. W latach siedemdziesiątych udało się zbudować w 
Gwiździnach kort tenisowy. Zbudować kort w pegeerowskiej wsi było ewenementem w skali kraju. 
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Tenis dominuje w naszej wsi do dnia dzisiejszego. W szkole osiągamy bardzo dobre wyniki, a 
sport kształtuje również charakter. Ksiądz Wróblewski był wspaniałym wychowawcą. Zawsze był 
blisko szkoły. Organizował biwaki, wyjazdy. Wspierał każdego człowieka. Stąd też praca 
wychowawcza naszej szkoły stała się łatwiejsza. Jesteśmy małą szkołą, piękną, która w całym 
kraju wyróżnia się tym, że patronem jest człowiek, który wywodzi się i związany jest z  tą 
miejscowością.  Będziemy dumni i zaszczyceni, jeżeli Państwo radni podejmiecie uchwałę. 
Naszemu patronowi szkoły ten tytuł należy się. Jesteśmy dumni, że podczas szkolnych 
uroczystości zawsze towarzyszy nam sztandar z wizerunkiem patrona. Sztandar został nadany w 
dniu 5 marca 2009r.  

Nauczyciel historii w Szkole Podstawowej w Gwiździnach Pan Henryk Zagórski przedstawił w 
formie prezentacji postać oraz działalność wśród społeczności lokalnej księdza Kazimierza 
Wróblewskiego. Laudacja postaci stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/294/2018 w sprawie 
nadania tytułu „Zasłu żony dla Gminy Nowe Miasto Lubawskie”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
 
Wójt podziękował radnym za podjęcie uchwały. Podziękował także mieszkańcom Gwiździn za 
złożenie wniosku i Panu Henrykowi Zagórskiemu za przedstawienie postaci. Charakter naszych 
miejscowości kształtują ludzie, a Ksiądz Wróblewski w sposób szczególny odcisnął piętno na 
charakterze miejscowości Gwiździny. Ja to dostrzegam na co dzień dzisiaj. Wychował kilka 
pokoleń mieszkańców. Miał wpływ na kształtowanie postaw.  
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia współpracy między Gminą Nowe Miasto Lubawskie, a 
miastem Sowietsk w Rosji. 
 

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
Rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/295/2018 w sprawie 
podj ęcia współpracy mi ędzy Gmin ą Nowe Miasto Lubawskie, a miastem Sowietsk w Rosji.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu opieki nad zabytkami Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2018-2021. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
Rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/296/2018 w sprawie 
Programu opieki nad zabytkami Gminy Nowe Miasto Lub awskie na lata 2018-2021. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2018 – 2034. 
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Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz budżetu omówiła Pani Skarbnik. 
Zmiany  budżetu: dochody: 
- W rozdz. 60016 aktualizacja kwoty przyznanej w ramach Programu rozwoju infrastruktury 
gminnej i powiatowej na 2018, zmniejszenie o 55 625,70 zł, 
- w rozdz. 75023 – dotacja na realizację projektu „Rozwój elektronicznej administracji w gminie 
Nowe Miasto Lubawskie”. Są to środki, które przeszły niewykorzystane z roku ubiegłego.  
- dotacja Wojewody na dodatki energetyczne w kwocie 283 zł.  
Załącznik nr 2 - wydatki: 
- W budżecie Gminy proponuje się wprowadzenie zmian polegających na: 

- dokonaniu zmian w istniejących zadaniach inwestycyjnych, zgodnie z poniższą tabelą: 

Ochrona dziedzictwa przyrodniczego na 
obszarze transgranicznym poprzez 
poprawę i rozwój infrastruktury wodno-
ściekowej w gminach Nowe Miasto 
Lubawskie i Sowietsk – nowa inwestycja, 
wykonanie studium wykonalności 
projektu 

0,00 22 140,00 22 140,00 

Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
w miejscowości Bagno – wykonanie 
dokumentacji projektowej. Na realizacje 
zadania będziemy starać się o środki z 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

0,00 20 000,00 20 000,00 

Zakup i montaż wiat przystankowych 20 000,00 -20 000,00 0,00 
Budowa drogi w Łąkach Bratiańskich 19 000,00 2 000,00 21 000,00 
Przebudowa drogi gminnej Mszanowo - 
Nowe Miasto Lubawskie (granica gminy, 
droga powiatowa nr 5500N) polegająca 
na kompleksowej przebudowie dróg 
lokalnych w miejscowości Mszanowo 
gwarantująca szeroki dostęp do 
obiektów użyteczności publicznej oraz 
dróg powiatowych 

894 304,03 10 000,00 904 304,03 

Przebudowa dróg w miejscowości 
Gwiździny- 5 dróg  190 000,00 307 000,00 497 000,00 

Budowa ścieżki rowerowej Bratian-Iława 
- Etap I Bratian-Radomno  

2 
333 152,48 90,00 2 

333 242,48 
Doposażenie placów zabaw w gminie 
Nowe Miasto Lubawskie 27 100,00 -27 100,00 0,00 

Zakup tablic informacyjnych 5 000,00 -5 000,00 0,00 
Zakup kosiarki  9 400,00 -9 400,00 0,00 
Rozbudowa szamba przy świetlicy 
wiejskiej w Skarlinie 5 000,00 -5 000,00 0,00 

Doposażenie świetlicy wiejskiej 
w Jamielniku 4 000,00 -4 000,00 0,00 

Doposażenie biblioteki publicznej 
w Gwiździnach  5 000,00 -5 000,00 0,00 

Budowa ogrodzenia boiska sportowego 
w Jamielniku 5 500,00 -5 500,00 0,00 

- zwiększeniu przychodów z tytułu wolnych środków z roku 2017 o kwotę 368 902,69 zł; 

- rezygnacji z udzielenia dotacji dla Województwa Warmińsko - Mazurskiego w kwocie 
32 043,01, która była przeznaczona na utrzymanie infrastruktury wybudowanej w ramach 
projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – województwo warmińsko – mazurskie”; 
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- ujęciu dotacji przyznanej decyzją Wojewody zwiększającą plan dotacji celowych 
w rozdziale 85215 o kwotę 283,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków energetycznych; 

- uaktualnieniu kwoty dotacji celowej przyznanej w ramach Programu rozwoju gminnej 
i powiatowej infrastruktury drogowej na 2018 rok (zmniejszenie planu dotacji o 55 625,70 zł); 

- dokonaniu przesunięć w planach wydatków zgodnie ze złożonymi wnioskami dyrektorów 
jednostek organizacyjnych gminy. 

Z zadań inwestycyjnych przeniesiono na wydatki bieżące część zakupów w związku z 
podniesieniem limitu wartości zadań inwestycyjnych do 10 000 zł – zakupy: tablic informacyjnych, 
urządzeń na plac zabaw, wiat przystankowych, kosiarek, doposażenie świetlic, rozbudowa 
szamba w Skarlinie i budowa ogrodzenia w Jamielniku.  
W załączniku nr 3 uwzględniono zmiany w wydatki inwestycyjnych. 
W załączniku nr 4 – realizacja zadań zleconych  - uwidoczniono dotację na dodatki energetyczne. 
W załączniku nr 5 – dotacje między jednostkami samorządu terytorialnego – zdjęto dotację dla 
województwa na sieć szerokopasmową. 
W załączniku nr 6 – przychody i rozchody, zwiększenie deficytu o 368 902,69 zł, który wynosi 
obecnie 4 095 799,82 zł. Zwiększenie deficytu nie powoduje potrzeby zaciągnięcia kredytu, a 
zabezpieczamy z wolnych środków z ubiegłego roku. Teraz do budżetu wprowadziliśmy kwotę 
368 902,69 zł z wolnych środków, a pozostaje jeszcze  około 600 000 zł.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej w przedsięwzięciach wieloletnich zmieniono jedno zadanie – 
budowa drogi w Łąkach Bratiańskich zwiększenie o 2 000 zł. Uwzględniono zmianę deficytu i 
pokazano źródła jego sfinansowania.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/297/2018 w sprawie 
dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2018 – 2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 

Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na rok 2018. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/298/2018 w sprawie 
dokonania zmian w bud żecie Gminy na lata 2018 – 2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego  prowadzonych  przez osoby prawne 
inne niż  Gmina Nowe Miasto Lubawskie  lub przez osoby fizyczne oraz w sprawie trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu 
rozliczenia wykorzystania dotacji. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji, Przewodniczący 
Rady zapytał, czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/299/2018 w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dl a niepublicznych szkół, przedszkoli 
i innych form wychowania przedszkolnego  prowadzony ch  przez osoby prawne inne ni ż  
Gmina Nowe Miasto Lubawskie  lub przez osoby fizycz ne oraz w sprawie trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowo ści ich pobrania i wykorzystania oraz terminu 



12 
 

i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 9 radnych. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018 – 
2021. 
 
Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło odczytał zadania ujęte w Planie. 
Poinformował, że podczas wymiany sieci w Skarlinie nowa nitka zostanie pociągnięta do granicy 
posesji. Dalej będzie to obowiązek właściciela.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/300/2018 w sprawie 
uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizac ji urz ądzeń wodoci ągowych 
i urz ądzeń kanalizacyjnych w Gminie Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018 – 2021. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Bratianie. 
 
Pan Marcin Buliński poinformował, że w projekcie, który radni otrzymali wcześniej była ulica „Brata 
Alberta”, jednak radny Jakubowski proponował zmienić na ulicę „Rolną”. 
 
Wójt wyjaśnił, że obecnie przy tej ulicy są dwa zabudowania i Pan radny uzgodnił tę  nazwę z 
drugim mieszkańcem i tak zaproponowali.  
 
Sołtys Roman Sienkowski zgłosił, że niepotrzebnie proponuje się ul. Łąkową, powinno być 
przedłużenie ul. Leśnej. 
 
Pan Marcin Buliński odpowiedział, że założenie było takie, żeby odgałęzienia od głównych ulic 
miały odrębną nazwę. Uzyskaliśmy pisemną zgodę tych mieszkańców.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/301/2018 w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Brat ianie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/302/2018 w sprawie 
planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
 
Ad 18 
Informacja Wójta Gminy sporządzona na podstawie art. 37 ust. 8 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2017 r., poz. 1073 z późn. zm.) w 
sprawie zgłoszonych żądań z tytułu odszkodowań wskutek obniżenia wartości nieruchomości oraz 
naliczonych na 2017 r. opłat planistycznych z tytułu wzrostu wartości nieruchomości. 
 
Informację omówił Pan Marek Arentowicz insp. ds. gospodarki nieruchomościami. Informacja 
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stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
Ad 19 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskiemu na 
realizację zadania "Przebudowa drogi powiatowej Nr 1244N Skarlin - Lekarty - Nowy Dwór". 
 
Projekt omówił Kierownik Referatu Drogownictwa Pan Marcin Buliński. Powiat Nowomiejski ogłosił 
przetarg na budowę tej drogi. Przetarg rozstrzygnie się 15 lutego. Bez uchwały Powiat nie 
wprowadzi tej kwoty do swojego budżetu i nie będzie mógł podpisać umowy. Kwota jest 
zabezpieczona w budżecie gminy. Wkład własny na budowę  wynosi po 50% dla gminy i powiatu, 
z programu dofinansowanie wynosi 50% wartości inwestycji.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXXVIII/303/2018 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Nowomiejskie mu na realizacj ę zadania 
"Przebudowa drogi powiatowej Nr 1244N Skarlin - Lek arty - Nowy Dwór". 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 8 radnych. 
 
Ad 20  
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Uzupełnienie odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 28 grudnia 2017r. 

Radna Edyta Gorzka zgłaszała wniosek o naprawę gniazdka elektrycznego w świetlicy w 
Gryźlinach. Odp.: Zadanie zostało wykonane. 
W kolejnym wniosku radna Edyta Gorzka wnioskowała o miejscową naprawę ułożenia kostki pod 
przystankiem autobusowym. Odp.: Zadanie zostało wykonane. 

Radny Mirosław Dajos wnioskował o udrożnienie przepustu na ul. Jana Pawła II w 
Jamielniku. Odp.: W połowie stycznia 2018 r.  podjęto kolejną próbę udrożnienia odpływu wody z 
rowów przydrożnych oraz pól na drodze Gryźliny - Jamielnik z użyciem sprzętu (koparki, WUKO). 
Pomimo wykonanych prac nie udało się udrożnić rurociągu drenarskiego z powodu trwałych 
uszkodzeń. Stwierdzono potrzebę budowy nowego drenażu. Aktualnie czynimy starania w celu 
pozyskania stosownych pozwoleń. 
Kolejny wniosek radnego Mirosława Dajosa dotyczył uszkodzenia pokrywy studzienki na nowej 
drodze.  Odp.: Studzienka została naprawiona. 
  Sołtys Ireneusz Dąbrowski wnioskował o miejscową naprawę drogi koło boiska w 
Gwiździnach. Odp.: Prace zostały wykonane. 
W kolejnym wniosku sołtys z Gwiździn wnioskował o postawienie znaku zakazu postoju na drodze 
gminnej w centrum wsi. Realizacja wniosku zostanie rozpatrzona po wykonaniu przebudowy dróg 
w Gwiździnach. Może pojawić się problem po postawieniu znaku w dniach w których odbywają się 
mecze, festyny. Z uwagi na ograniczoną liczbę miejsc postojowych mieszkańcy zwyczajowo 
stawiają pojazdy wzdłuż tej drogi. 

Radny Marek Miecznikowski wnioskował o remont dróg w Chroślu, w tym również o 
konieczności wykonania rowów odwadniających przy drodze Chrośle-Gryźliny. 
Odp.: Z informacji przekazanej przez Referat Drogownictwa wynika, iż rzeczywiście od dłuższego 
czasu nie były podejmowane żadne działania w celu odprowadzenia wody z tej drogi. Mając 
powyższe na względzie oraz warunki pogodowe prace w tym zakresie rozpoczną się wiosną tego 
roku. 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował również o naprawę dachu i naprawę instalacji 
elektrycznej w świetlicy. Odp.: Prace zostały wykonane. 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował także o udrożnienie przepustu w Radomnie, 
Odp.: Zadanie zostanie wykonane jak tylko pozwolą na to warunki pogodowe. 
Kolejny wniosek radnego Miecznikowskiego dotyczył naprawy lampy przy domu nr 18 w Chroślu.  
Odp. Naprawa została wykonana. 
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Sołtys Kazimierz Domżalski zgłosił wniosek o naprawę lub budowę drogi Mikołajki – 
Nawra. Odp.: Stan nawierzchni na tej drodze jest monitorowany, utrzymanie tego odcinka jest 
dość trudne z uwagi na bardzo dużą ilość wody spływającej z pobliskich pół. Po wykonaniu 
bieżącej naprawy droga została doprowadzona do stanu przejezdności. 
  Sołtys Grażyna Bąkowska z Bagna zgłosiła problem zapadającego się chodnika, sprawa 
została przekazana według właściwości do Zarządu Dróg Powiatowych, chodnik został 
naprawiony. 
Sołtys z Bagna zgłosiła sprawę oświetlenia boiska sportowego, podłączenie zostało wykonane. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski wnioskował o wysłanie przedsądowego 
wezwania do naprawy drogi do rolnika, który dokonał jej zniszczenia. Droga została naprawiona. 
Uprzejmie prosimy o podawanie na bieżąco informacji o niszczeniu, zaorywaniu dróg gminnych w 
celu podjęcia natychmiastowej interwencji. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej sesji: 
- Pani radna Barbara Giziewska wnioskowała o naprawę drogi Lekarty-Biskupiec i wnioskowała o 
destrukt, ale otrzymała na bieżąco odpowiedź, że  frezowania asfaltu nie będzie i nie będzie tego 
materiału. Wniosek o naprawę drogi postaramy się zrealizować. Pytanie drugie dotyczące drogi 
Lekarty-Jamielnik. Realizacja tej inwestycji jest zależna od możliwości pozyskania dotacji z Lasów 
Państwowych. Taka  możliwość pojawiła się w tym roku po raz pierwszy. Od razu wnioskowaliśmy 
o dofinansowanie. Decyzję w tej sprawie podejmie Dyrektor Generalny Lasów Państwowych, po 
uzyskaniu opinii z Regionalnej Dyrekcji, w tym przypadku z Torunia. Pierwsza odpowiedź na nasz 
wniosek była negatywna, w roku ubiegłym. Ponowne rozpatrzenie naszego wniosku nastąpi 
wiosną bieżącego roku. Ta inwestycja jest podzielona na etapy. W pierwszym byłaby realizacja 
budowy od strony Lekart do plaży oraz od strony Jamielnika  do początku lasu.  
- Sołtys Dąbrowski wnioskował o naprawę lamp w dwóch miejscach w Gwiździnach. Zadanie 
zostanie zlecone do realizacji.  
- Sołtys Sienkowski wnioskował o wykonanie przejścia dla pieszych na drodze krajowej na 
skrzyżowaniu z ul. Grunwaldzką i Długą. Na pewno będziemy czynili starania, bo wniosek pojawiał 
się w przeszłości. Generalna Dyrekcja do tej pory nie wyrażała zgody na przejście. Problem 
poruszymy podczas rozmów z Generalną Dyrekcją. Gmina stara się o przejście dla potrzeb 
ścieżki rowerowej na wylocie w stronę Lubawy. Po wybudowaniu obwodnicy ta droga zmieni 
swoją kategorię i będzie łatwiej. Pan sołtys zgłaszał również problemy z przejezdnością ul. Polnej i 
Zatorze. Temat ul. Polnej jest już medialny w ostatnim czasie. Kilku mieszkańców tej ulicy i ze 
Study Wybudowanie robią wręcz medialną nagonkę. Nie do końca się zgadzam, ale nie z tym, że 
droga jest w trudnym stanie, czy jest częściowo nieprzejezdna, czy trudno przejezdna. Ja tego nie 
podważam. Ale skala krytyki i hejtu, która pod adresem naszym w internecie została wylana, to 
przerasta ludzkie pojęcie. Również manipulacje prasy lokalnej. Pierwsza rzecz, to mamy jeszcze 
260 km  dróg gruntowych, a głównie te dwie drogi były podnoszone w ostatnim czasie, czyli Studa 
Wybudowanie w Jamielniku oraz Bratian ul. Polna. W innych gminach sytuacja jest podobna, ale 
nie ma artykułów. Czytając media to najgorsza sytuacja jest w gminie Nowe Miasto Lubawskie. 
Władze nie robią nic z drogami, nie dbają. Mieszkańcy toną. Krzykliwe artykuły „XXI wiek, nie 
możemy wyjechać”. Gazeta Nowomiejska publikuje cytaty z Internetu. Gdzie mieszkanka Study 
Wybudowanie pisze, że Wójt ma codziennie własnym samochodem przejeżdżać na tej drodze, 
żeby zobaczyć jak ciężko się żyje mieszkańcom na Studzie Wybudowanie. Tylko, że dziennikarz 
nie zadał sobie trudu, żeby sprawdzić, że ta mieszkanka wcale nie mieszka przy tej drodze. W 
ogóle na terenie gminy nie mieszka. Często to jest publikowane dalej w prasie. Bardzo dużo 
wpisów jest mieszkańców Mikołajek, którzy mają nam za złe, że nie kontynuujemy drogi z 
Mikołajek do Nawry. I oni się pod tymi naszymi artykułami wypowiadają, że ta gmina ma takie 
słabe drogi. Natomiast jaka jest prawda. Prawda jest taka, że nikt inny w okolicy nie robi więcej 
dróg niż my. Proszę wskazać gminę, która więcej dróg buduje. My zrobimy także i tę drogę, ale 
potrzebujemy jeszcze trochę czasu, zanim wybetonujemy, czy wyasfaltujemy wszystkie 300 km 
dróg. Mieliśmy 12 km w roku 2010, mamy 38 km dzisiaj, czyli 26 km w 7 lat. To było marzenie 
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nierealne. Robimy to. Co więcej. Nikt też nie wydaje więcej niż my na bieżące naprawy dróg 
właśnie gruntowych. W ubiegłym roku wydaliśmy na utrzymanie dróg 700 000 zł. Mógł dziennikarz 
pofatygować się do lokalnych przedsiębiorców, którzy świadczą usługi w zakresie równania dróg, 
nawożenia kruszywa. Niech powiedzą, która gmina daje im najwięcej zleceń. Gdzie najwięcej 
kruszywa sprzedają, do naszej gminy. My najwięcej robimy i mamy najwięcej krytyki, bo czytając 
gazetę to wynika, że w tej gminie najsłabiej dbamy o drogi. Na czym polega manipulacja. Jest 
zrobione zdjęcie na ul. Polnej. Gdzie na jednym ze zdjęć widać, że po jednej stronie jest woda, 
jest pobocze, ale druga strona tej drogi jest sucha, tam gdzie stoją mieszkańcy. Ale mieszkaniec 
jechał samochodem tą stroną, gdzie jest akurat ta największa, gdzie połowa samochodu jest poza 
drogą, jest w łące, bo widać krawędź jezdni. Wjechał w łąkę. Jadą albo szybko i w poślizg 
wpadną, albo po prostu wręcz mam podejrzenie, czy to nie jest  czasami też celowa robota. 
Wiem, że te drogi są w opłakanym stanie, ale jest kilkoro ludzi, gdzie nieadekwatnie do sytuacji 
podkręcają spiralę antagonizmów i po prostu ja się na to nie godzę. Będą mówił jaka jest prawda, 
a prawda jest taka, że naprawdę nam tak samo zależy jak mieszkańcom, żeby te drogi były 
utrzymane. Ale Pan Kierownik Referatu Drogownictwa może powiedzieć. Wzięliśmy specjalistów, 
projektanta od budowy dróg, inspektora nadzoru, który specjalizuje się w nadzorze dróg, 
zapytaliśmy od Studę, co  zrobić w takiej sytuacji? Pada deszcz. Droga jest w takim stanie, jak 
skutecznie można ją naprawić. Nic. Trzeba czekać. Natomiast my w zeszłym roku zaplanowaliśmy 
naprawę drogi Studzie, czyli wykopanie rowów odwadniających i nawiezienie kruszywa. 
Zrobiliśmy, aby na razie zaradzić, żeby nie topić drogiego kruszywa. Sięgnęliśmy po  tańsze 
kruszywo budowlane, żeby tymczasowo rozwiązać problem do wiosny, kiedy będziemy kopać, 
kiedy będziemy nawozić, kiedy to uwalcujemy. To jeszcze nas skrytykowano, że  zrobiliśmy w 
ogóle, że gmina nie to zrobiła co trzeba. Po prostu mieszkańcy często domagają się, żebyśmy po 
każdym deszczu najlepiej nawozili kruszywa. Im więcej robimy, tym większe są oczekiwania. To 
jest też naturalne. Z jednej strony możemy. Ta krytyka spływa na nas wszystkich nie tylko na 
Wójta, także na radnych gminy. Jeśli z gazety wynika, że największy problem w gminie to jest 
Studa Wybudowanie to może my źle odczytujemy potrzeby społeczne. Może źle ustawiamy 
priorytety. Może nie powinniśmy 1 200 000 zł partycypować w budowę drogi powiatowej, tylko 
robić Studę. Może nie będziemy w 2019 roku robić dla  100 mieszkańców w Jamielniku dróg w 
centrum, tylko na wybudowaniu zrobimy dla 10 zabudowań. Więc musimy się zastanowić. Dzisiaj 
jest tak, że o tym, którą drogę robimy, a często nam zarzucają, że niedobre drogi robimy. Musimy 
przed tym bronić się też. Do tej pory co decyduje o wyborze drogi. Obiektywne kryteria, ilu jest 
mieszkańców, jakie mamy szanse wygrania w konkursie na dofinansowanie. Jaki jest stan dróg. 
Czy to centrum czy wybudowanie. Takie kryteria. Natomiast możemy pójść w kierunku, że 
będziemy robić te drogi, gdzie mieszkańcy będą najgłośniej krzyczeć. Albo będziemy uwzględniać  
tych, gdzie pokornie czekają na zrobienie drogi. My dzisiaj typujemy je w oparciu o obiektywne 
kryteria. Uważam, że robimy bardzo dobrze. Ja tego będę bronił. Robimy swoje. Nie patrzmy na 
ten cały hejt. Nie ma co przykładać do tego wagi. Najgorsze jest to, że gazeta stawia sobie za cel, 
żeby napisać na koniec, że po ich interwencji jest zrobiona droga. I to ożywia kolejnych 
mieszkańców, żeby pisać i wysyłać, bo końcówka zawsze jest ta sama, że gdyby mieszkańcy nie 
wysłali, to gmina by nie zareagowała. A prawda jest taka, że my już podejmujemy działania 
wcześniej. Prawda jest taka, że mieszkańcy tak jak teraz podobno, był przedstawiciel z PiS-u i 
mówił, że do nich w sprawie Nawry Pręgowni, gdzie wyremontowaliśmy budynek. Teraz napisali 
do Pani senator, ale ja mówię, że nic o tym nie wiem, bo nas nikt nie poinformował.  Więc najpierw 
idzie tam, potem żeby pokazać, że gmina sama z własnej inicjatywy by nie zrobiła. Tylko muszą 
pójść do posła, senatora lub do gazety. Proszę mieć na względzie, że mamy styczeń. Wyjątkowy 
styczeń, kiedy było dużo opadów i te drogi są bardzo trudne. W tej sytuacji skuteczna naprawa, z 
której mieszkańcy mogliby być zadowoleni, jest niemożliwa. Można jedynie starać się o ile jest to 
możliwe, wodę odprowadzić. To robimy. W tej gminie bardzo przykładamy się do dróg. Jeszcze 
jeden komentarz. Słyszałem taką opinię, w jednej z gmin, jak to pogoda wszędzie jest taka sama, 
to dlaczego u was nie chodzą tak do gazet, a panie po co u nas to by i tak nic nie dało. Może 
dlatego, że my robimy, to ludzie widzą, że  warto do gazety pójść. Bo my robimy tak, że nie jest 
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tak źle.  
- Pani sołtys Wolff wnioskowała o większy dozór nad pracami  na drodze. Chodzi o nadzór nad 
pracownikami interwencyjnymi, którzy dokonują napraw, wycinają zakrzaczenia.  Jeśli chodzi o 
profilowanie dróg, równanie, wykonują to podmioty zewnętrzne, albo nasz zakład komunalny.  
Chociaż, jak Państwo wiecie od zeszłego roku, nasz zakład bardziej skupiał się na dużych 
pracach i był problem z drobnymi bieżącymi usługami. Natomiast pracownicy interwencyjni robią                      
prace związane z wykaszaniem poboczy, czy wycinaniem zakrzaczeń. Chyba Pani sołtys to miała 
na myśli. Tu też gazeta i portal mylili się, jeśli chodzi o Studę Wybudowanie,  to wykonywał 
zewnętrzny podmiot, a mieszkańcy sądzili, że to robił nasza zakład komunalny. Nadzór nad 
pracownikami. Pan Wójt oddał głos Panu Kierownikowi. Powiem tylko, że nie jest możliwe, żeby 
jeden pracownik terenowy, którego mamy stał cały dzień i pilnował. Rozliczamy z efektu 
końcowego. Nie chodzi o to, żeby on stał. Gdyby stał, to mieszkańcy mówiliby, że pracownik stoi z 
założonymi rękami.  
- Wniosek Pana sołtysa Namosłka z Gryźlin o informowanie sołtysów o tym, że dokonujemy 
napraw w danym sołectwie. My byśmy tak chcieli. Tylko wczoraj na 8 telefonów do sołtysów jeden 
odebrał. Proszę odbierać telefony. Będziemy informować. 
- Naprawę lamp w Jamielniku przy kościele Pan Wójt zleci do wykonania. Natomiast naprawa 
pleksi przy chodniku w Jamielniku zostanie przekazana do Powiatu.  
- Pani Edyta Gorzka wnioskowała o naprawę drogi Gryźliny – Lekarty. Na wszystkich drogach 
gruntowych na razie likwidujemy miejscowe nieprzejezdności. Tu też powiem, że zostało 
wspomniane, że jeden z mieszkańców  Studa Wybudowanie uszkodził samochód. Owszem to 
młode małżeństwo było u mnie. Rozmawiało i była to zupełnie inna rozmowa, niż to jest w 
Internecie czy w gazecie. Na spokojnie Państwo rozmawiali. Docenili nasze działania z ubiegłego 
roku, kiedy na jesieni na Studę Wybudowanie nawieźliśmy 100 ton kruszywa, że tam gdzie 
zostało nawiezione jest dobrze. Tylko, żeby zrobić to na całym odcinku.  Uszkodzenie samochodu 
zgłosiliśmy do ubezpieczenia. Głos zabierają ludzie, którzy w ogóle nie jeżdżą po tej drodze. 
Droga do Pana Petrykowskiego  będzie uwzględniona do naprawy.  
- Pan sołtys z Bratiana zgłaszał wniosek co do równania dróg, natomiast mieszkańcy Study 
wnioskują o likwidację wzgórka na środku drogi, który powstaje podczas równania, bo haczą 
podwoziem samochodu. Rozważaliśmy wprowadzenie ograniczenia tonażowego na Studzie, ale 
do rolnika tam zamieszkałego przyjeżdżają ciężkie samochody. Naprawa będzie dokonana 
wiosną w technologii solidniejszej.  
- Pani sołtys z Radomna wnioskowała o naprawę drogi nad jeziorem. Tam wykonamy tylko 
niezbędne prace ponieważ ta droga będzie realizowana w budżecie na bieżący rok.  
- Sołtys  Dąbrowski z Gwiździn wnioskował o bieżącą naprawę drogi pod Tylice sugerując 
wykorzystanie materiału, który jest na poboczu drogi. Musimy ocenić jakość tego materiału, aby 
stosując go nie pogorszyć sytuacji. 
 
Radny Mirosław Dajos – odniosę się tylko jeszcze do ul. Study. Rzeczywiście. Te uwagi padają ze 
strony rdzennych mieszkańców Study. Trochę jestem zdziwiony, wręcz to zdziwienie graniczy 
prawda z pewnością, że nie do końca mówiąc kolokwialnie to ich język obraca się w ich ustach. 
Tam wzdłuż jeziora powstaje można powiedzieć osiedle. Tam wykupują  działki ludzie, którzy 
mają pieniądze, którzy budują domy i którzy mają ambicje, żeby tam mieszkać  i oni rozpoczęli 
walkę o drogę.  Robią to za plecami, czyli to jest bardzo inteligentna taktyka, podminowują 
sytuację, bo ci ludzie rdzenni, którzy tam mieszkają są zahartowani w tym i nigdy nie było 
problemu jak była zrobiona droga i oni rozumieją doskonale w jakim momencie robi się naprawę i, 
że okresowo te drogi są grząskie. Ale szokiem jest dla tych, którzy zdecydowali się tam  nad 
jeziorami wybudować. Pada to też na podatny grunt i wygląda na zorganizowaną akcję. Widzi Pan 
Wójt temat, który w zasadzie trafia w normalnej prasie gdzieś na dziesiątą stron, jakby jakieś 
uwagi na sygnale, czy coś, trafia na czołówkę gazety. Nie wierzę w to, że to jest pokłosie jakiejś 
banalnej informacji od mieszkańca Study. Nigdy tak nie było. Tu mieszkaniec czy mieszkanka  
Study jest po prostu figurantem. Ktoś inny zza jego pleców po prostu tą robotę wykonuje.  Ale 
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prasa, jak prasa, zasięg ma powiedzmy powiatowy, ma ambicję, aby być żeby być opiniotwórczy, 
a w zasadzie, tak jak Pan powiedział sprawia się wrażenie, że w wyniku opadów nieprzejezdne 
drogi są  domeną tylko gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie. Myślę, że niedaleki jestem od 
prawdy.  
 
Wójt – fakty są takie, że nie ma gminy Kurzętnik w Gazecie Nowomiejskiej. To już jest trzeci 
przypadek. Pierwszy został, to była akcja dotycząca odśnieżania, jak pierwsze opady śniegu. 
Droga Gwiździny- Krzemieniewo, którą bardzo dobrze znam i zarzuca się nam, gdzie mamy 
system też zbudowany, że mogą nam zazdrościć. Zarzucają nam, zrobił ktoś zdjęcie, a to dzisiaj 
działa tak, że takie zdjęcie z komentarzem się wysyła do takiego portalu internetowego i oni bez 
niczego, tak jak ktoś  wyślę wrzucają. Było zdjęcie, gdzie jak się potem okazało, młody człowiek  
dobrze nam znany wysłał. Najczęściej te przypadki to są osoby, które często nie pracują, mają 
dużo czasu. W tym przypadku to był akurat młody człowiek, ale rodzina z którą współpracujemy 
od lat socjalnie. I ta matka tegoż młodego człowieka była i  z nią rozmawiałem. Była wielce 
zaskoczona, bo ona przy tej drodze też mieszkała i wie jaka jest sytuacja. Zdjęcie było takie, że 
nie widać drogi, bo spadł śnieg i pola były białe i droga była biała. Nie, że droga jest 
nieprzejezdna, że nie widać drogi. I lawina bardzo ostrych krytycznych komentarzy pod adresem 
gminy. Lawina po prostu, bo tak było zachęcająco to napisane i tytuł sam, który ten portal już sam 
opatrzył do zdjęcia i komentarza, a jakie były fakty. W Gwiździnach odśnieża mieszkaniec tej wsi, 
wzięliśmy, żeby wyjaśnić sytuację. On też był tym zaskoczony i oburzony. Ustaliliśmy nawet, kto 
to zrobił, bo samochód był specjalnie odwrócony, odwrotnie do kierunku jazdy i zrobione zdjęcie i 
wysłane, że ta gmina nie odśnieża, że nie widać drogi. W tym dniu, w którym było wykonane 
zdjęcie było odśnieżane przez kilka godzin, 3 godziny w godzinach późno popołudniowych. Mamy 
warunek postawiony wszystkim podmiotom, że  na godz. 7. rano wszystkie drogi mają być 
przejezdne. Owszem to nie oznacza, że gdzieś tam się pojawia w jakieś pół godziny czy coś, że 
zanim jeszcze dojedzie, ale drogi maja być przejezdne. To nie znaczy, że po każdym 
najmniejszym opadzie  zaraz reagujemy. Pracowniczka Ośrodka Pomocy Społecznej, która 
mieszka w tym rejonie nie miała żadnego problemu, codziennie o godzinie 7. Tą drogą jedzie i nie 
miała żadnego problemu, gdzie w tym dniu było robione to zdjęcie, żeby dojechać do pracy. 
Żadnego problemu, ale taki robi się hejt, ale takie krytyczne pod adresem gminy. Niestety Gazeta 
Nowomiejska nie ma nic z terenu gminy Kurzętnik, tylko obrano sobie naszą gminę. Pytam ich, jak 
to się dzieje. A to, że mieszkańcy mniej aktywni.  Mówię możemy pojechać i sam wskażę drogi 
podobne jak u mnie. Wszędzie jest sytuacja ta sama. Z wójtami jak rozmawiam z okolicznych 
gmin, to przyznają, że u nich jest taka sama sytuacja.  
 
Radna Barbara Giziewska poinformowała, że jedna z mieszkanek chwaliła, że mają odśnieżone  
drogę, a naprawdę mieszkają w lesie.  
 
Wójt  - przed 2010 rokiem, 4-5 pojazdów odśnieżało całą gminę. W tej chwili mamy 14 pojazdów 
gotowych. I jeszcze ktoś robi nam. Nie piszą, że źle w gminie Kurzętnik, że w Grodzicznie słabo 
odśnieżają, tylko w naszej gminie. No naprawdę u nas tak słabo działa? Porozmawiajcie z tymi, 
którzy odśnieżają. Mogą brać przykład jak dobrze zorganizować odśnieżanie, a nie jak słabo. 
Właśnie wystarczy i to młody człowiek, który dopiero wchodzi w dorosłe życie, wysłał i tak się 
kreuje rzeczywistość, że tak jest źle.   
Radny Mirosław Dajos – to nie jest problem, że ktoś wysyła, tylko, że to pada na podatny grunt, 
czyli problem jest w reakcji pseudodziennikarzy z Gazety Nowomiejskiej.  
 
Wójt- to jest słuszna uwaga, bo rzetelność dziennikarska wymaga od tego, żeby sprawdzić i 
zasięgnąć opinii z drugiej strony. Bo na przykład ulica Polna w Bratianie, wiadomo, że nie ma co 
się dziwić mieszkańcowi, zrobi takie zbliżenie najgorsze z możliwych. Gdyby dziennikarz się 
pofatygował i pojechał i zrobił swoje zdjęcie to okazałoby się, że nie jest dobrze, ale nie jest też 
tak źle,  jak mieszkaniec to zdjęcie zrobił. Tego nikt nie weryfikuje. Do nas nie pytają często w 
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ogóle o opinie. Ten portal internetowy wrzucił cały materiał bez naszego stanowiska. My dopiero 
po tym jak bronimy się po fakcie, to na zasadzie, że bronimy się, i że gdyby gazeta nie pomogła, 
to gmina nic by nie zrobiła. To jest potem na tej zasadzie. Gdyby nas zapytali, albo jak do tej 
gazety, gdzie był ten artykuł, daliśmy informację, że my tyle i tyle nawieźliśmy, tyle wydajemy, 
pokazujemy skalę ile my robimy dobrego też to, to wyrzucili w ogóle. Tego nie opublikowali. Naszą 
wypowiedź z gminy te zdania zostały wyrzucone. Tylko, żeby pokazać problem od strony 
mieszkańca. No dobrze, my też naszych mieszkańców rozumiemy. Ja też nie mam pretensji 
większych do mieszkańców, bo dla mnie to jest sytuacja też normalna, naturalna, że w warunkach 
demokracji każdy może powiedzieć wszystko. Ale ten dziennikarz to zweryfikuje. Trochę niech 
zasięgnie opinii drugiej strony. Niech gmina się wypowie jak sprawa wygląda. Spójrzmy trochę w 
szerszym kontekście o jakiej drodze mówimy. Bo jak wynika, jak się czyta, że to jest 
najważniejszy problem dla całej gminy Studa Wybudowanie. Ważniejszej drogi nie ma. Teraz czy 
to jest prawda. Gdyby była prawda, to byśmy chcieli zmienić nasze plany inwestycyjne.  
 
Przewodniczący Rady – odnośnie Nawry, w najbliższy wtorek chciałbym prosić o spotkanie z 
Panem Wójtem, aby porozmawiać na temat mieszkańców, którzy wysłali pismo do Olsztyna. 
Natomiast była również poruszona droga Nawra - Mikołajki. Myślę, że z tą Agencja trzeba trochę 
powalczyć. Nie raz usłyszałem i od Pana i od pracowników, że każdy na swoim gruncie  powinien 
wodę zagospodarować, a tam na tą drogę to przede wszystkim idzie woda z pół agencyjnych.  
 
Wójt – myślę, że w tym zakresie tak. Agencja na pewno nie da środków na naprawę czy budowę 
drogi, bo nie ma przesłanek, bo tylko i wyłącznie w oparciu o przepisy rozporządzenia i 
wewnętrzne przepisy agencyjne, daje te środki bezzwrotne. Ale musi to dotyczyć terenów po 
pegeerowskich. Staraliśmy się w Jamielniku o drogę, ale okazało się , z e przy tej drodze nie 
mieszkają mieszkańcy osiedla po pegeerowskiego.  Jest to warunek.  Mimo, że droga jest 
własnością agencji. Tutaj jest podobna sytuacja. Ta droga nie jest na osiedlu po pegeerowskim. 
Ale mamy prawo domagać się, aby agencja zagospodarowała wody w ramach swojej działki 
rolnej, czyli żeby wykonała rowy odwadniające przy drodze. Myślę, że to realne do załatwienia.  
 
Ad 21 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
 
 
Sekretarz obrad                                                                         Przewodniczący Rady Gminy 
 
Krzysztof Dembiński                                                                         Zbigniew Wiśniewski 
 


